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Protokół Nr XLIV/2022 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 28 września 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 28 września 2022 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
16:13 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 
1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Kuczera Piotr 
7. Marek Liśnikowski 
8. Tomasz Mrowiec 
9.  Ilona Mura 
10.  Krzysztof Rduch 
11.  Elżbieta Skorupa 
12.  Wioleta Szotek 
13.  Ewa Wawrzyczny 
14.  Beata Wieszołek. 

Nieobecna była Radna Celina Mizia. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, zaproszonych gości, Wójta Mirosława Szymanka,  
Skarbnik Małgorzatę Gąsior, Sekretarz Joannę Szymańską, mieszkańca oraz 
kierowników i pracowników Urzędu Gminy. 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: 
https://www.youtube.com/watch?v=2hgyxFLaAKc 

Pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad sesji:  
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr 42/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 27 

czerwca 2022 r. 
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5. Przyjęcie protokołu z sesji nr 43/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 21 lipca 
2022 r. 

6. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 
oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy Mszana z dnia 29 
sierpnia 2022 r. 

7. Informacje przedstawicieli Gminy w związkach międzygminnych i 
stowarzyszeniach za I półrocze 2022 r. 

8. Sprawozdania z prac komisji. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2022 - 2029, 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok, 
 c/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu, 
 d/ zmiany uchwały Nr 25/2/2009 Rady Gminy Mszana z dnia 02 

marca 2009 r. w sprawie: przyjęcia "Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli", 

 e/uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego dla obszarów położonych w gminie Mszana – etap I. 

10.  Rozpatrzenie petycji. 
11.  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
12.  Wolne wnioski i zapytania. 
13.  Zakończenie obrad. 

Nie było wniosków o zmianę zaproponowanego porządku obrad. 
Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z sesji 

Do protokołu z sesji nr XLII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 27 czerwca 2022 r. 
nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie:  
Przyjęcie protokołu z sesji nr XLII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 27 czerwca 
2022 r. 
Wyniki głosowania:  
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
BRAK GŁOSU (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia. 
Protokół został przyjęty.  
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Pkt. 5. Przyjęcie protokołu z sesji 

Do protokołu z sesji nr XLIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 21 lipca 2022 r. nie 
było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie:  
Przyjęcie protokołu z sesji nr XLIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 21 lipca 
2022 r. 
Wyniki głosowania:  
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia:  
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 6. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji 

Do protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz 
Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 29 sierpnia 2022 r. nie było uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji 
Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy Mszana 
z dnia 29 sierpnia 2022 r. 
Wyniki głosowania:  
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia. 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 7. Informacja przedstawicieli gminy w związkach międzygminnych 

Informację z działalności w Międzygminnym Związku Komunikacyjnym w 
Jastrzębiu Zdroju za I półrocze 2022 roku złożył Delegat - Radny Roman Bura. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Informację z działalności w zarządzie Międzygminnego Związku 
Komunikacyjnego za I półrocze 2022 roku złożył Wójt Mirosław Szymanek. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Wójt poinformował ponadto, że rosną koszty, które budżet gminy ponosi w 
związku ze świadczeniem usług komunikacyjnych przez MZK dla mieszkańców 
gminy. W styczniu stawka za wozokilometr wynosiła 7,30 zł, aktualnie 
zwiększona jest do kwoty 8,80 zł. Średni miesięczny koszt od 1 września, jaki 
ponosi gmina to 70.264 zł. Wszystkie trasy, za jakie miesięcznie płaci gmina, to 
7984 wozokilometry.  
Do informacji nie było pytań. 
 
Informację z działalności w Międzygminnym Związku Wodociągów i Kanalizacji 
w Wodzisławiu Śląskim za I półrocze 2022 roku złożył Delegat – Radny Roman 
Goik. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Informację z działalności w zarządzie Międzygminnego Związku Wodociągów i 
Kanalizacji w Wodzisławiu Śląskim za I półrocze 2022 roku złożył Wójt Mirosław 
Szymanek. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Wójt przekazał ponadto informacje o aktualnych stawkach: 
- wodę dla mieszkańców gminy Mszana dostarcza Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji w Wodzisławiu Śl. Obecnie taryfa wynosi 5,96 zł za 
metr sześc. Taryfa za kanalizację wynosi w PWiK 9,50 zł, ale nie dotyczy 
mieszkańców gminy Mszana. 
- odbiór ścieków dla mieszkańców gminy zapewnia Jastrzębski Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji. Taryfa wynosi 7,24 zł za metr sześc. Z kolei woda w 
JZWiK kosztowała 5,40 zł, a od 23 września 5,69 zł. Ten cennik naszej gminy nie 
dotyczy, bo wodę dostarcza PWiK. 
Wójt poinformował, iż sytuacja w spółkach jest trudna. PWiK po analizie 
finansowej poinformował, że dopłaca do ustalonej stawki prawie 87 gr do 
każdego m. sześc. Przedsiębiorstwo wystąpiło z wnioskiem do Polskich Wód o 
skrócenie 3-letniego terminu obowiązywania tej taryfy, jednak otrzymało 
odpowiedź negatywną. W trybie pilnym MZWiK chce zwołać posiedzenie 
zarządu w tej sprawie. 
Podobne trudności ma JZWiK. Związek również zwróci się do Polskich Wód o 
skrócenie terminu obecnie obowiązującej taryfy i możliwość naliczenia nowej. 
Na konieczność wzrostu taryf wpływ mają rosnące inne koszty. JZWiK za 
energię elektryczną płacił 380 zł za megawatogodzinę, aktualnie – 1850 zł, 
wzrosły również koszty chemikaliów używanych w kanalizacji.  

Do informacji nie było pytań. 

Pkt. 8. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych ze wspólnego 
posiedzenia tej komisji i Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 11 
lipca 2022 r. 
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Głównym tematem posiedzenia był system gospodarowania odpadami 
komunalnymi – analiza systemu oraz opiniowanie projektów uchwał. Radni 
zapoznali się z analizą i informacjami dotyczącymi wdrożenia elektronicznego 
systemu obsługi PSZOK dla Gminy Mszana.  
Następnie omawiano projekty zmian do Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Mszana oraz projekt uchwały w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych. Większością głosów wprowadzono projekt ograniczeń 
w uchwale, dotyczących przyjmowania odpadów w Punkcie Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych. Ograniczenia dotyczą: 
- opon - do 4 sztuk na rok dla nieruchomości, 
- odpadów odpadów wielkogabarytowych - do 500 kg na rok dla nieruchomości. 
- odpadów remontowo-budowlanych - 1 tona na rok dla nieruchomości. 
Nie wprowadzono ograniczeń do odbioru odpadów zielonych.  
Ponadto w sprawach bieżących obie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekty 
uchwał, które były następnie procedowane na sesji w lipcu: 
- w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Mszana w roku 
szkolnym 2022/2023; 
- w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2022 – 2029. 
 

 Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych z posiedzenia 
komisji  w dniu 24 sierpnia  2022 r. 

Komisja zapoznała się ze stanem przygotowań gminnych placówek 
oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2022/2023. Informacje te 
przedstawili dyrektorzy: Szkoły Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi w 
Gogołowej, Szkoły Podstawowej w Mszanie, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Połomi i Przedszkola Wesoły Dzwoneczek w Mszanie. 
Placówki były gotowe na rozpoczęcie nowego roku szkolnego w dniu 1 września, 
który rozpocznie 710 uczniów szkoły podstawowej i 336 przedszkolaków.  
Wszystkie budynki przeszły przeglądy BHP, dokonano gruntownych porządków i 
przygotowania klas na przyjęcie uczniów. Dyrektorzy poinformowali, że 
organizacja pracy szkoły będzie dostosowana do wytycznych 
przeciwepidemiologicznych GIS-u z dnia 11 marca 2022 r.. 

 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Beata Wieszołek ze 

wspólnego posiedzenia tej komisji i Komisji Spraw Społecznych w dniu 
29 sierpnia 2022 r. 

Komisje zapoznały się z projektem rozbudowy zwałowiska odpadów 
powęglowych Pochwacie - głównie w zakresie odwodnienia bryły. Informacje te 
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przedstawili obecni na posiedzeniu goście z Jastrzębskiej Spółki Węglowej oraz 
kopalni Zofiówka.  
Kolejnym tematem była planowana budowa chodnika w porozumieniu z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich na DW 930 – ul. Wolności. Temat ten ciągnie się 
od wielu lat. W marcu 2021 roku Gmina złożyła wniosek na budowę chodnika 
przy ul. Wolności w ramach Programu WID 2021+ (Wojewódzkie Inwestycje 
Drogowe). Niestety, okazało się, że koszty budowy ok. 630 metrów bieżących 
chodnika mają wynieść aż 3.100.000 złotych, w tym sam projekt, który w 100 
procentach ma pokryć gmina - to 310 tys. złotych. Biorąc pod uwagę, że 
niedawno realizowane przez gminę inwestycje drogowe, takie jak przebudowa 
ul. Szkolnej czy Tuskera, wraz z budową chodników i przepustu mostowego 
zamknęły się w kwotach ok. 2 mln zł, a tutaj 630-metrowy odcinek chodnika ma 
kosztować prawie 3 mln złotych, obie komisje uznały, że inwestycja ta byłaby w 
obecnym czasie zbyt kosztowna i obciążająca dla budżetu. Komisje 
przegłosowały wniosek o odstąpienie od realizacji przez Gminę Mszana w 
porozumieniu z Urzędem Marszałkowskim i Zarządem Dróg Wojewódzkich w 
Katowicach inwestycji budowy chodnika wzdłuż DW 930 - ul. Wolności. 
Ponadto na posiedzeniu omawiany i opiniowany był projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów położonych w gminie Mszana – etap I. Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Bura z jej posiedzenia w 

dniu 12 września 2022 r. 
Komisja skontrolowała dokumentację finansową Gminnego Ośrodka Sportu w 
Mszanie z siedzibą w Połomi. Zakres kontroli obejmował 2021 rok. Informacji i 
wyjaśnień udzielali dyrektor Adam Antończyk i główna księgowa.  Członkowie 
Komisji skontrolowali wyrywkowo faktury za 2021 rok i omawiali bieżącą 
działalność Ośrodka. W toku kontroli Komisja nie stwierdziła uchybień. Do 
skontrolowanej dokumentacji nie wniesiono uwag.   

 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Beata Wieszołek z 

posiedzenia tej komisji w dniu 19 września 2022 r. 
Komisja zapoznała się z informacją o wykonaniu budżetu za I półrocze 2022 r. 
oraz stopniem realizacji inwestycji budowlanych, projektowych i drogowych 
prowadzonych w bieżącym roku. Zostały również omówione zasady i założenia 
dla „Akcji Zima” w sezonie 2022/2023. Będą one analogiczne jak obowiązujące 
w poprzednim sezonie. Komisja zaopiniowała także pozytywnie projekty uchwał 
budżetowych na dzisiejszą sesję, uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu i zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
"Regulaminu wynagradzania nauczycieli". 
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W sprawach bieżących omawiano także temat szukania oszczędności w kwestii 
zużycia prądu. Jest to aktualnie bardzo ważny temat. 

Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 9. Podjęcie uchwał 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 
 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Mszana na lata 2022 - 2029, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury 19 września br. 
Opinię Komisji do projektu przedstawiła Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca 
KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Do projektu nie było pytań i uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2022 - 2029, 
Wyniki głosowania:  
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia 
Uchwała Nr XLIV/297/2022 została podjęta. 
 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok, 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury w dniu 19 września br. 
Opinię Komisji do projektu przedstawiła Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca 
KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Nie było pytań do projektu.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
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Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia 
Uchwała Nr XLIV/298/2022 została podjęta. 
 

 c/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury 19 września br.  
Opinię Komisji do projektu przedstawiła Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca 
KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Nie było pytań do projektu.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wodzisławskiemu, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia 
Uchwała Nr XLIV/299/2022 została podjęta. 
 

 d/ zmiany uchwały Nr XXV/2/2009 Rady Gminy Mszana z dnia 02 marca 
2009 r. w sprawie: przyjęcia "Regulaminu wynagradzania nauczycieli", 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt radni otrzymali w materiałach. 
Został on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Infrastruktury 19 września br. 
Opinię Komisji do projektu przedstawiła Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca 
KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Do projektu nie było pytań i uwag.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr XXV/2/2009 Rady Gminy Mszana z 
dnia 02 marca 2009 r. w sprawie: przyjęcia "Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli", 
Wyniki głosowania: 
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 



 9

Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia 
Uchwała Nr XLIV/300/2022 została podjęta. 
 

 e/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów położonych w gminie Mszana – etap I, 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Przewodniczący Rady poinformował, że 
projekt został omówiony i zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 29 sierpnia 
tego roku. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 

Do projektu nie było pytań i uwag.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszarów położonych w gminie Mszana – etap I, 
Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Wioleta Szotek 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia 
Uchwała Nr XLIV/301/2022 została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad  
i przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 10. Rozpatrzenie petycji 

Przewodniczący poinformował, że dnia 1 sierpnia br. na pocztę elektroniczną 
urzędu gminy w Mszanie wpłynęła petycja do Rady Gminy o utworzenie 
Młodzieżowej Rady Gminy. Wnoszącym petycję jest Patryk Janusz Król.  
Petycję Radni otrzymali w materiałach. Stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący odczytał petycję. 
Następnie poinformował, iż skierował ją pod obrady Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, która obradowała w dniu 22 sierpnia br. Sprawozdanie z posiedzenia  
i wniosek Komisji do Rady Gminy odczytała przewodnicząca Komisji, Pani 
Elżbieta Skorupa. Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący poinformował, iż na podstawie wniosku został przygotowany 
projekt uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 
Projekt Radni otrzymali w materiałach.  

Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie petycji – uznanie petycji za 
niezasługującą na uwzględnienie 
Wyniki głosowania: 
Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Celina Mizia 
Uchwała Nr XLIV/302/2022 została podjęta. 

Pkt. 11. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym 

Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie od 27 czerwca 2022 r. 
do 28 września 2022 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – czego dotyczyło spotkanie w Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad? 

 Wójt odpowiedział – na początku lipca został do urzędu zgłoszony przez 
mieszkańców ul. Mickiewicza problem bardzo dużego hałasu na moście 
autostradowym nad ul. Mickiewicza. Hałas pojawia się podczas przejazdu 
samochodów ciężarowych, jest bardzo silny, przypomina huk wystrzału. 
Urząd wystosował pismo do GDDKiA, prosząc o sprawdzenie tematu i 
interwencję. W pisemnej odpowiedzi, która przyszła po około 3 
tygodniach GDDKiA odpowiedziała, że taki hałas jest naturalny oraz że 
zostanie to sprawdzone w nieokreślonej przyszłości. Zdaniem Wójta 
hasał był zbyt duży, przypominający huk wystrzału, co mogło oznaczać 
jakąś wadę dylatacji, na pasie w kierunku Gliwic. Zostało wykonane 
nagranie tego hałasu i odtworzone na spotkaniu w GDDKiA.  Dyrektor 
zapewnił, że zlecił swoim służbom przyjrzenie się sprawie, faktycznie 
parę dni temu w tym miejscu były prowadzone jakieś prace. Zostanie 
sprawdzone, czy ten problem ustał. 
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 Radny Roman Goik zadał pytanie o Centralny Punkt Komunikacyjny – czy 
są jakieś nowe wiadomości, czy podjęto decyzję, który wariant przebiegu 
kolei zostanie wybrany? 

 Wójt odpowiedział, że ostatnie spotkanie w tej sprawie odbył kilka 
miesięcy temu. Na spotkaniu w Warszawie przekazano, że informacje na 
temat trasowania będą przekazane na przełomie trzeciego i czwartego 
kwartału. Więcej informacji na razie nie ma. O dopowiedzenie Wójt 
poprosił Panią Aleksandrę Tkocz, Kierownika Referatu Planowania i 
Inwestycji, która na bieżąco śledzi portal CPK. 

 A. Tkocz powiedziała, że na stronie internetowej poświęconej inwestycji 
na dzień dzisiejszy nie ma żadnej informacji o wyborze wariantu 
inwestorskiego. W zakładce „Dla mieszkańców” można zobaczyć nadal 
dwie trasy biegnące przez naszą gminę. Są one aktualizowane na bieżąco, 
pewne zmiany można dostrzec, ale nadal i trasa zielona i czerwona jest 
widoczna. Wybór wariantu inwestorskiego może nastąpić w końcówce 
roku. 

 Pan Wójt dodał, że będąc ostatnio na spotkaniu w Ostrawie, 
poświęconym m.in. komunikacji, miał nadzieję dowiedzieć się czegoś 
więcej o CPK. Jednak ten temat nie był poruszony, przedstawicieli CPK 
tam nie było. 

 Radna Ewa Wawrzyczny zapytała o temat spotkania z Prezydent 
Jastrzębia-Zdroju Panią Anną Hetman. 

 Wójt odpowiedział, że z prezydent sąsiadującego miasta rozmawia o 
wspólnych działaniach i współpracy w zakresie pozyskiwania środków z 
transformacji górniczej. Gmina i miasto mają sąsiadujące tereny po 
kopalni Jastrzębie. Pojawił się inwestor zainteresowany pogórniczymi 
terenami. Teren, który chciano mu pokazać znajduje się na pograniczu 
miasta i gminy i tego dotyczyły rozmowy.  

Więcej pytań w tym punkcie nie było. 

Pkt. 12. Wolne wnioski i zapytania 

W tym punkcie Przewodniczący poinformował o korespondencji, która 
wpłynęła do Rady Gminy. 

 wpłynęły 2 pisma dotyczące uchwały Rady Gminy Mszana w sprawie  
apelu o wprowadzenie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi, w których stosowane źródło 
ciepła nie powoduje wytworzenia popiołu i żużli. Są to: 

o uchwała Rady Miejskiej w Radlinie z dnia 26 lipca 2022 roku , która 
popiera apel Rady Gminy Mszana 
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o pismo z Biura Poselskiego Posła Krzysztofa Gadowskiego, który w 
tej sprawie złożył interpelację i otrzymał odpowiedź Ministra 
Klimatu i Środowiska.  

Przewodniczący odczytał pisma. 
 wpłynęło również pismo z Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Kominki i 

piece” – z prośbą o poparcie petycji - apelu w sprawie wprowadzenia  
zerowej stawki VAT na drewno opałowe.  
Przewodniczący odczytał pismo i otworzył dyskusję w temacie, czy 
skierować je pod obrady komisji w celu przygotowania projektu uchwały 
popierającej apel. 

Głos w dyskusji zabierali: 
 Radny Piotr Kuczera wyraził zdanie, że jak najbardziej należy taką 

uchwałę popierającą apel procedować. 
Radni poprzez aklamację skierowali pismo pod obrady Komisji Budżetu i 
Infrastruktury celem przygotowania projektu uchwały. 
 
Dalej w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” głos zabierali: 
 Radna Magdalena Herman zadała pytanie, czy został już rozstrzygnięty 

przetarg na remont odnogi ul. Wolności w Połomi? 
  Odpowiedzi udzieliła Kierownik A. Tkocz – obie oferty, które wpłynęły, 

przewyższają wartość przeznaczoną w funduszu sołeckim na to zadanie. 
Najniższa oferta wynosi ponad 50 tys. złotych. Pozostaje kwestia decyzji o 
dołożeniu brakujących środków z budżetu gminy. 

 Mieszkaniec Jarosław Wala – skierował się do Przewodniczącego Rady 
przypominając, że w listopadzie ubiegłego roku rada podjęła 2 uchwały 
podwyższające wynagrodzenie wójta do ponad 19.000 zł brutto oraz 
podnoszące diety radnych o około 60 %, w związku z czym dieta 
Przewodniczącego wynosi obecnie ponad 2.000 zł. Mieszkaniec zapytał, jak 
zmieniła się praca radnych, że uznano konieczność takich podwyżek, czy 
przewodniczący interesował się w tym czasie, jakie podwyżki otrzymali 
pracownicy Urzędu Gminy i jakie jest podejście przewodniczącego do 
gospodarczego zarządzania środkami publicznymi, czy ważniejsze są diety 
radnych, czy np. rozszerzenie katalogu dopłat do wymiany kotłów, np. do 
zabudowy pomp ciepła?  

 Przewodniczący odpowiedział, że nie ma wpływu na zarobki pracowników. 
Co do swojej pracy w radzie – nie zmieniła się ona, aczkolwiek z podwyżki się 
cieszy. Przewodniczący wyraził zdanie, że u Pana Wala praca również się nie 
zmieniała, a dostawał podwyżki. Też otrzymywał diety, mógł się tego zrzec, 
jako radny brał diety i nigdy nie protestował. 
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 Pan J. Wala zwrócił uwagę, że bycie radnym to raczej służba, nie praca. 
Wyraził opinię, że jeśli gmina jest zadłużona, są problemy, żeby połączyć 
budżet, to go te podwyżki bardzo dziwią. 

 Przewodniczący zwrócił uwagę, że podwyżki wyniknęły z odgórnych 
przepisów. Powtórzył, że Pan Wala teraz zarzuca podwyżki, a gdy był 
radnym nie protestował przeciwko braniu diety. 

 Pan J. Wala odpowiedział, że przepisy nie obligowały do podwyżki, można 
było podnieść diety, ale nie trzeba było. 

 Głos zabrał Wójt odnosząc się do stwierdzenia Mieszkańca o zadłużeniu 
gminy – sytuacja finansowa gminy nie jest wcale zła w stosunku do innych 
samorządów. Ogólnie jest mowa o problemach, które wynikły z COVID-u czy 
w dobie rozregulowania rynku, ale zadłużenie gminy wynosi tylko 15% w 
stosunku do dochodów. Wójt i rada dbają o fundusze gminy. Wszystkie 
decyzje są podejmowane zgodnie z prawem. Radni pracują i zasłużyli na 
wzrost diet, który się pojawił. Zmieniły się również przepisy dotyczące 
wynagrodzenia wójta.  

 Radny Roman Goik przekazał zgłoszenia mieszkańców o niszczejących 
wiatach przystankowych na ul. Centralnej – należy zrobić ich przegląd, 
konserwację lub wymianę, jeśli nie nadają się już do naprawy. 

 Z-ca Wójta odpowiedział – co roku jest robiony przegląd wiat. Drobne ślady 
korozji, głównie na koszach na śmieci, są na wiosnę naprawiane. Również 
deski na siedziskach są konserwowane lub wymieniane. Faktycznie na 
niektórych szybach pękają okleiny, to efekt dużego nasłonecznienia i 
zmiennych warunków pogodowych. Wiaty są już po gwarancji,  jedynym 
rozwiązaniem byłaby wymiana szyb. Na razie nie jest to aż tak rażące, aby 
przeszkadzało w eksploatacji, a koszt wymiany byłby duży. 

 Na uwagę Pana Radnego Goika, że wiaty stoją blisko drogi, są wizerunkiem 
wsi i warto by je w przyszłości wymienić, Pan Wójt odpowiedział, że urząd 
wykona inwentaryzację i zastanowi się, co można zrobić, aby to poprawić. 

 Na pytanie Radnego Piotra Kuczery czy Zarząd Dróg Wojewódzkich odniósł 
się do postanowienia gminy odnośnie chodnika na ul. Wolności, Wójt 
odpowiedział, że po podjęciu wspólnej decyzji o odstąpieniu od tej 
inwestycji, zostało wysłane pismo w tej sprawie do Urzędu 
Marszałkowskiego. W odpowiedzi wpłynęło pismo dopytujące, czy gmina 
faktycznie odstępuje i rezygnuje. Z ZDW nie było kontaktu w tym temacie. 

 Mieszkaniec Jarosław Wala, ponawiając temat podwyżek, zadał pytanie 
Wójtowi – jakie pracownicy urzędu w tym okresie dostali podwyżki? Wójt 
dostał ok. 90%, rada ok. 60%, a jakie dostali pracownicy? 

 Wójt odpowiedział - pracownicy otrzymali podwyżki na początku roku, 
zaplanowane w budżecie. 



 14

 Na pytanie Pana J. Wala, jak to wyglądało procentowo, Wójt odpowiedział, 
że nie pamięta, odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

 Pan J. Wala odpowiedział, że chce otrzymać odpowiedź na następnej sesji, 
przed kamerą. Odpowiedź pisemna nie jest mu do niczego potrzebna. 

 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że jeśli mieszkaniec nie potrzebuje 
odpowiedzi, to po co zadaje pytania. Dziwi się tym pytaniom.  

 Pan J. Wala odpowiedział – to nie problem udzielić odpowiedzi na sesji. 
Następnie zwrócił się do Wójta – 11 listopada zapadł wyrok w Naczelnym 
Sądzie Administracyjnym, już drugi w NSA, który poprzedzały dwa wyroki w 
Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym, dotyczący informacji publicznej, 
której Wójt udzielał m.in. Panu J. Wala i Radnemu Kuczerze. Pan Wala 
zapytał Wójta, dlaczego nie odpowiada na pytania w sposób wyczerpujący, 
nie pozostawiający żadnych wątpliwości co do działań Wójta zgodnych z 
prawem. Dlaczego mimo jasnych sugestii w wyrokach sądowych,  Wójt unika 
szczerych odpowiedzi, przez to działanie narażając podatników na wydatki 
związane z opłaceniem kosztów sądowych. Dlaczego muszą być 4 rozprawy, 
które się toczą przez 6 lat? 

 Wójt odpowiedział, że na pytania Radnych o informację publiczną 
odpowiadał zawsze zgodnie ze swoją wiedzą i prawdą.  

 Pan J. Wala zadał pytanie w sprawie ugody sądowej dotyczącej inwestycji w 
Gogołowej – jakie było stanowisko Urzędu Gminy w tej sprawie, ile trzeba 
będzie dopłacić z budżetu do tej inwestycji? Mieszkaniec zwrócił uwagę, że 
zgodnie z informacją publiczną, którą uzyskał od Wójta, dopiero od 2 
września zeszłego roku gmina zaczęła prowadzić nadzór na tej budowie, bo 
dopiero wtedy firma zaczęła wykonywać fundamenty. Również w tym roku 
w okresie wakacyjnym praktycznie nie było widać, żeby ktoś tam pracował. 

 Wójt odpowiedział, że tak jak mówił na Komisji, w ugodzie jest kwota 
1.230.000 zł.  

 Następnie Wójt zwrócił się do Pana J. Wala informując, że sąd rozstrzygnął 
sprawę związaną z jego zarzutami w stosunku do dyrektora GOKiR Rafała 
Jabłońskiego w sprawie złego rozdysponowania rzeczy na festynie w 2015 
roku Mszańskie Smaki Jesieni. Wójt zadał pytanie - czy Pan Wala nie ma kaca 
moralnego, i czy nie powinien przeprosić Pana Dyrektora i przewodniczącą 
Koła Gospodyń Wiejskich za to, że wraz z innymi radnymi spowodował, że 
przez 6 lat ktoś musiał ponosić skutki i koszty procesów sądowych. 
Przewodnicząca KGW została uniewinniona, wobec dyrektora umorzono 
sprawę – czyli reasumując sprawy nie powinno w ogóle być, a ówcześni 
radni szeroko stawiali zarzuty. Czy w związku z tym nie powinni przeprosić 
wszystkich mieszkańców za to, że zgłosili sprawę do prokuratury, a sądy 
orzekły inaczej? 
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 Pan J. Wala odpowiedział, że Wójt wprowadza w błąd mieszkańców, bo to 
nie wspomniani radni skierowali sprawę do prokuratury i proces nie był z ich 
inicjatywy. Pan Wala powiedział, że jest mu bardzo przykro, że pani z KGW 
miała problemy. Cała sprawa wynikła dlatego, że Wójt nie odpowiada na 
pytania szczerze, tak, jak wskazują sądy administracyjne. Pan Wala odniósł 
się też do informacji w sprawie dyrektora GOKiR – powiedział, że nie zna 
jeszcze treści wyroku apelacyjnego, ale go pozna. Być może sprawa została 
umorzona, bo to nie dyrektor odpowiadał za imprezę, ale jednoosobowo 
wójt, który podpisał umowę. Pan J. Wala zasugerował, że być może 
postępowanie było toczone nie w stosunku do tej osoby, co powinno. Dodał, 
że jego działania zawsze były szczere, solidne i uczciwe. 

 Pan Wójt odpowiedział, że nie unika odpowiedzialności, nie ma sobie nic do 
zarzucenia, zawsze odpowiadał na pytania radnych, może te odpowiedzi 
odczytać. Dodał, że brzydzi się donosami, nigdy nikogo umyślnie nie 
skrzywdził oraz że się wstydzi, iż radni wtedy rozpętali tę aferę. 

 
Dalej głos zabierali: 

 Radny P. Kuczera zapytał o remont przeprowadzony na Krytej Pływalni w 
Połomi – czy zamontowane wentylatory już chodzą, jest odpowiednie 
przewietrzanie, czy zostały usunięte wszystkie zawilgocone panele, czy 
wszystko już funkcjonuje należycie? 

 Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta – remont został przeprowadzony w 
okresie przerwy technologicznej. Wszystkie zaobserwowane usterki 
zostały usunięte. Panele zostały wymienione na nowe. Zamontowano 
nową dodatkową wentylację poddasza, co powinno zapobiec 
występowaniu różnicy temperatur na poddaszu w zimie. W trakcie prac 
był prowadzony stały nadzór i kontrola prac na obiekcie. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy ingerowano w ocieplenie stropu, 
Z-ca Wójta odpowiedział, że nie. Była sugestia osoby, która wykonywała 
dodatkową wentylację w sprawie możliwości docieplenia wentylacji już 
istniejącej. Urząd zwrócił się z pismem do projektanta istniejącej 
wentylacji basenu – projektant wskazał, że normy ocieplenia poddasza są 
spełnione. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, co wchodzi w skład nowej wentylacji,  
Z-ca Wójta odpowiedział, że informacje te znajdują się w specyfikacji, 
zostaną Radnemu przekazane. 

 Mieszkaniec Pan J. Wala wystąpił z prośbą, aby lepiej nadzorować prace 
remontowe w szatni sportowej w Mszanie, związane z usunięciem 
problemu przeciekania stropu, z powodu nieszczelnego prysznica. Trzeba 
skontrolować jakość wykonania naprawy przez firmę, bo jest fatalna.  
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 Głos zabrał Z-ca Wójta – zarządcą obiektu jest dyrektor GOS. Z informacji, 
jakie dyrektor przekazał wynika, że wykonawca dokonał napraw na 
cieknącym brodziku. Jest wszystko poodsłaniane, żeby zaobserwować, 
czy naprawy przyniosły skutek, czy firma wykonała wszystko należycie. 
Jeśli okaże się, że tak, zostanie to doprowadzone do stanu pierwotnego. 

 Głos zabrał Wójt M. Szymanek odnosząc się do słów Pana J. Wala, że 
unika odpowiedzialności. Wskazał, że w odpowiedzi na zapytania 
radnych, kto był bezpośrednio odpowiedzialny za organizację festynu 
odpowiedział: zgodnie z podpisaną umową za realizację zadania 
„Mszańskie smaki jesieni” odpowiedzialny był Wójt Gminy.  

 Pan J. Wala wskazał, że akurat do odpowiedzi na to pytanie nie miał 
zastrzeżeń. Natomiast były inne pytania, na które Wójt nie odpowiedział 
szczerze. Nawet sąd podzielił to stanowisko, nakładając grzywnę. 

 Wójt odpowiedział, że jeśli prokurator uznałby, że jest winny, proces 
byłby wobec Wójta. Nie uciekał od odpowiedzialności. Radni, którzy 
postawili zarzuty, chcieli tak pokierować sprawę, aby ciężar był skupiony 
na wójcie. Prokuratura jednak stwierdziła, że trzeba zbadać inne 
elementy. Wójt dodał, że wstydzi się za te działania radnych. 

 Pan J. Wala powtórzył, że nie zna wyroku apelacyjnego, musi się z nim 
zapoznać. Powtórzył, że nie on i pozostali radni skierowali sprawę do 
prokuratury. Rozmawiali o nieprawidłowościach z urzędem wojewódzkim, 
z wójtem, przewodniczącym rady, chcieli to wyjaśnić. 

Dalszą dyskusję zakończył Przewodniczący Rady. 
 
Więcej głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 13. Zakończenie obrad   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski 
zamknął obrady XLIV sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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